
Zápis  
z 3. schůze školské rady při ZŠ Polná, Poděbradova 79, 588 13 Polná 

konané dne 22. 6. 2022 v 15:30 ve sborovně ZŠ 
 

 
Přítomni: Mgr. Stanislava Jeklová, Michal Jelínek, Mgr. Petr Klíma, Mgr. Martin Lexa, Ph.D., 

Mgr. Ladislava Staníková  

Přizván: Mgr. Zbyněk Wasserbauer, MBA, ředitel ZŠ Polná 

Omluveni: Jiří Chvátal, DiS. 

Nepřítomni: 
 
Program: 
1. Kontrola zápisu z minulé schůze 
2. Změna školního vzdělávacího plánu 
3. Projednání zprávy ČŠI – výsledek šetření stížnosti 
4. Autobusová doprava využívaná ZŠ Polná 
5. Diskuze 

Usnesení č. 8/03/2022 
Školská rada při ZŠ Polná schvaluje program schůze v předloženém znění. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 1 – Kontrola zápisu z minulé schůze 
Byla provedena kontrola zápisu z minulé schůze. K otázce zpřístupnění písemných prací žáků, aby jejich 
obsah znali rodiče, bylo sděleno, že nyní si žáci mohou fotit či kopírovat písemné práce s výjimkou 
standardizovaných testů, zejména v cizích jazycích. Učitel může případně umožnit, aby žáci přinesli 
písemné práce na ukázku rodičům domů.  
K otázce front u školní jídelny: Pilotně se zkouší, zda by pomohlo, aby dvouhodinová výuka TV, která 
probíhá bez přestávky, byla ukončena o 10 minut dříve a tyto skupiny přišly do školní jídelny o chvíli 
dříve než třídy, které mají výuku v budově školy.  

Usnesení č. 9/03/2022 
Školská rada při ZŠ Polná bere na vědomí kontrolu zápisu z minulé schůze. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
 
Bod 2 – Změna ŠVP 
Ředitel školy navrhuje změnu školního vzdělávací programu (ŠVP), který již částečně reaguje na 
připravované zásadní změny ze strany MŠMT. Jedná se o doplnění hodiny informatiky na prvním 
stupni. V příštím roce budou muset být provedeny další změny i na druhém stupni, kdy bude již povinné 
reagovat ve ŠVP na změny v rámcovém vzdělávacím programu (RVP), který je závazný a ŠVP z něj musí 
vycházet. Pan ředitel dále vysvětlil podrobnosti k časové dotaci v jednotlivých oborech vzdělávání 
a zodpověděl doplňující dotazy členů školské rady. 

Usnesení č. 10/03/2022 
Školská rada při ZŠ Polná vyjadřuje souhlas s navrženou změnou ŠVP dle předloženého návrhu. 
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 3 - Projednání zprávy ČŠI – výsledek šetření stížnosti 
Školská rada projednala závěry zprávy ze šetření ČŠI, ze které vyplývá, že u jednoho žáka došlo 
k pochybením při uplatňování individuálního vzdělávacího plánu (IVP) stanoveného pedagogicko-
psychologickou poradnou, a to v hodinách anglického jazyka. Pan ředitel záležitost okomentoval, 
doplňující informace podal Mgr. Lexa, který je shodou okolností vyučujícím anglického jazyka tohoto 



žáka. K porušení IVP došlo pouze v jednotlivých opatřeních vyplývajících z IVP. Ředitel školy popsal 
opatření do budoucna, které by měly zabránit tomu, aby došlo k obdobným pochybením. Jednotliví 
učitelé se budou podílet na tvorbě IVP pro jednotlivé předměty u konkrétních žáků a bude probíhat 
kontrola plnění IVP jednotlivými učiteli. 

Usnesení č. 11/03/2022 
Školská rada při ZŠ Polná bere na vědomí informaci ředitele ZŠ Polná o provedených opatřeních 
k předcházení nedostatků vyplývajících ze zprávy ČŠI o provedeném šetření stížnosti dne 16. 5. 2022.  
 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 0, ZDRŽEL SE – 0 
 
Bod 4 – Autobusová doprava využívaná ZŠ Polná 
Školská rada diskutovala otázku využívání autobusů pro akce pořádané ZŠ. Mgr. Klíma jako zástupce 
zřizovatele připomněl, že město Polná přispělo částkou cca 900.000 Kč na nákup autobusu pro SLAVOJ 
Polná, z.s. s tím, že tento nový autobus bude mít pásy a nebude tedy existovat překážka, která doposud 
limitovala používání dřívějšího autobusu. Pan ředitel vysvětlil způsob objednávání autobusové 
přepravy přes pí ekonomku. Vždy se poptává více firem, neboť v postcovidové době je někdy vůbec 
problém autobusovou dopravu zajistit. Na lyžařský výcvikový kurz je objednáván autobus s vlekem na 
lyže, aby byla doprava komfortnější. ZŠ si je vědoma, že autobus SLAVOJE vychází většinou levněji než 
konkurence a tedy, když je možnost a volný termín, tak jej využívají.  
Tato záležitost byla projednána bez usnesení. 
 
Bod 5 - Diskuze 
Mgr. Klíma – dotaz na integraci ukrajinských žáků 

Mgr. Wasserbauer – vysvětlil principy přijímání žáků. Jsou poskytovány kurzy českého jazyka, doposud 
nebyli žáci známkováni v řadě předmětů, od příštího roku se to zřejmě bude muset změnit. Vše 
probíhalo, zejména v počátcích, velmi operativně, ocenil by větší metodickou pomoc ze strany MŠMT. 

Mgr. Lexa – zkušenosti jsou různé – někteří žáci, např. v anglickém jazyce jsou nadprůměrní, mají snahu 
i v ostatních předmětech a jsou celkové bezproblémoví, komunikují již i velmi dobře česky, u jiných 
žáků taková snaha ani znalosti nejsou. Jsou patrná i zřejmá traumata z prožitých událostí. 

 
Mgr. Jeklová – Jaké jsou postupy pro řešení šikany, případně jak se postupuje, když je někdo nařčen ze 
šikany? 
Mgr. Wasserbauer – vysvětluje postupy za asistence třídního učitele a metodika prevence. Existují 
přesně dané metodické postupy, které metodik prevence zná. V první řadě je však na třídním učiteli, 
aby o dané věci zjistil co nejvíce podrobností, aby se např. vyloučilo i účelové označení slovem šikana 
a i věci, které šikanou nejsou, čímž samozřejmě nezlehčuje tento problém. Nicméně je fakt, že 
v současné době je slovo šikana nadužíváno. 
 
Na závěr schůze školské rady avizoval ředitel ZŠ další změnu ŠVP i školního řádu, proto bylo dohodnuto, 
že příští schůze školské rady proběhne v druhé polovině září, kdy by měla být též předložena výroční 
zpráva za školní rok 2021/2022, kterou musí školská rada taktéž projednat. 
 
 
Předseda následně poděkoval za účast a 3. schůzi školské rady v 16:50 ukončil. 
 
 
 
................................................... 
Mgr. Petr Klíma, předseda ŠR 
 
 
Zapsal: Mgr. Klíma 


